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از کمپ سرخ
پرسپولیس 12

عیادت درویش و 
خوردبین از بیرانوند

رضــا درویــش و محمــود خوردبین، 
مدیرعامــل باشــگاه پرســپولیس 
و مشــاور عالــی خــود دیــروز در 
بیمارســتان حضــور یافتنــد و از 
دروازه بــان ملی پــوش پرســپولیس 
عیــادت کردنــد. بیرانونــد کــه در 
دیــدار مقابــل ازبکســتان از ناحیــه 
فک آســیب دیده بــود، امروز تحت 
یــک عمل ســرپایی قــرار گرفت. در 
جریــان ایــن عیــادت، مدیرعامــل 
باشــگاه پرســپولیس شــرایط او را 
در بیمارســتان جویــا شــد و دســتور 
پیگیری های لازم در خصوص امور 
جــاری بیمارســتانی را صــادر و برای 
این بازیکن ارزنده و ملی پوش کشور 
آرزوی سلامتی، بهبودی و بازگشت 

هر چه زودتر به میادین کرد.

 
پالس مثبت پیروانی

قرارداد افشــین پیروانی با باشــگاه 
پرسپولیس در پایان بیست ودومین 
لیــگ برتــر بــه اتمــام رســید و پــس 
از آن شــایعاتی دربــاره ادامــه 
همــکاری مدیر تیم پرســپولیس با 
سرخپوشان به گوش می رسید. در 
این زمینه پیگیری ها نشان می دهد 
با وجود دلخوری های جزئی که بین 
طرفین وجود داشت، ظاهراً باشگاه 
پرســپولیس قصــد دارد در هفتــه 
جــاری مقدمــات تمدیــد قــرارداد 
افشــین پیروانــی را فراهــم کنــد تــا 
او فصــل آینــده نیــز روی نیمکــت  

سرخپوشان بنشیند.

 
غیبت احتمالی در کل 
تمرینات پیش فصل

بیرو با گارد مخصوص 
لیگ را شروع می کند

بــا توجــه بــه اعلام نظر پزشــک تیم 
ملــی دربــاره مــدت زمانــی کــه لازم 
اســت تــا اســتخوان شکســته فک 
بیرانوند ترمیم شود به نظر می رسد 
ایــن دروازه بــان در تمــام تمرینــات 
پیــش فصل تیمــش غایب خواهد 
بــود. با توجه بــه اعلام گل محمدی 
پرســپولیس 7 تیرماه تمریناتش را 
آغاز خواهد کرد که بیرانوند از شروع 
تمرینــات تیمــش غایــب خواهــد 
بــود. همچنیــن بــا توجــه بــه اینکه 
12 مردادمــاه فصــل تــازه لیگ برتر 
شروع خواهد شد و تمرینات پیش 
فصــل پرســپولیس 5 هفتــه زمــان 
خواهــد برد احتمــالاً بیرو کل این 5 
هفتــه را دور از تمریــن تیــم خواهد 
بــود. در عین حال بایــد دید او قادر 
خواهد بــود تمرینات انفرادی خود 
را بعد از مدتی آغاز کند یا برای این 
تمرینات هم مشکل دارد. در عین 
حال به نظر می رسد بیرو در صورت 
آمادگــی جســمانی تا شــروع فصل 
تازه لیگ برتر در بازی های نخست 
احتمالاً از ماسک یا گارد مخصوص 
اســتفاده کنــد. اتفاقــی کــه در جام 

جهانی هم برای او رخ داد.

 
خیز امامی فر برای 

معاونت
ن  ا به عنــو می فــر  ما ا علیرضــا 
جدی تریــن کاندیــدای حضــور در 
پســت معاونــت اجرایــی باشــگاه 
پرســپولیس بــا اشــاره بــه جلســه 
ســه مــاه قبــل خــود بــا درویــش 
گفــت: در آن جلســه دربــاره شــرح 
وظایف و کارهایی که می توانیم در 
پرســپولیس انجــام دهیم صحبت 
کردیــم و درویــش گفــت کــه فعــلاً 
ایــن موضــوع همین طــور بمانــد تــا 
ببینیم چه می شود. بازیکن پیشین 
پرســپولیس گفــت: مــن بازیکــن 
پرســپولیس بــودم و در اروپا بازی و 
بعــد هم تحصیلات خودم را دنبال 
کردم. دوســت دارم تجربیاتم را در 
فوتبال به کار بگیرم و در فدراسیون 
هم یک ســال و نیم فعالیت کردم. 
اگر شــرایط کار وجود داشــته باشد 
چه بهتر که در پرسپولیس کار کنم. 
قطعاً هر کسی دوست دارد در این 

باشگاه فعالیت کند.

 zخبر

امید عالیشاه

کاپیتان یک فصل دیگر هم هست

بــا توجــه بــه تأییــد یحیــی گل محمدی حــالا حضور شــماره 2 ســرخ ها برای 
یــک فصــل دیگــر در ایــن تیــم قطعی شــده اســت. عالیشــاه طــی دو فصل 
گذشــته خیلــی کــم برای پرســپولیس بازی کــرده بود و شــاید اینطور به نظر 
می رســید کــه بــا پایــان مدت قــراردادش خــودش از ایــن تیم جدا شــود اما 
ظاهرا هم خودش می خواهد بماند هم یحیی دوست دارد او را حفظ کند. 
عالیشــاه بــا وجــود دقایــق کم حضــور در میدان امــا غالبا موثر بوده اســت.

لئاندرو پریرا

راهی برای فسخ پیدا نشد؟

با تأیید یحیی گل محمدی این مهاجم برزیلی در پرســپولیس ماندنی شــد 
چــرا کــه بــه نظــر می رســد باشــگاه راهــی برای فســخ مســالمت آمیز بــا این 
بازیکن پیدا نکرده است. رقم قرارداد این بازیکن برای فصل جدید حدود 
740 هــزار دلار اســت کــه بالــغ بــر 37 میلیارد تومان می شــود. این یعنی او 
دو برابــر ســقف قــرارداد بازیکنــان داخلــی پرســپولیس پــول خواهد گرفت 

و بــرای فســخ قــرارداد هــم باید با دریافــت مبلغی قابل توجه راضی شــود.

عیسی آل کثیر

شروع تازه برای آقای گلی

از زمان حضورش در پرســپولیس با انواع و اقســام بدشانســی ها مواجه شــد و 
همیــن مســأله باعــث شــد دو بــازه زمانی طولانــی از این تیم دور باشــد اما حالا 
بــا تأییــد یحیــی مبنــی بر تمدیــد قــراردادش فرصت ایــن را خواهد داشــت تا با 
حضور در تمرینات پیش فصل در شــروع فصل آماده باشــد و از همان ابتدای 
مسابقات در اختیار گل محمدی قرار بگیرد. با توجه به خصوصیات عیسی اگر 
مصدومیتی نصیبش نشود می تواند کاندیدای آقای گلی فصل بعد هم باشد.

 
 به نظرتان پرسپولیس در چه پست هایی نیاز به 

بازیکن دارد؟
در ایــن زمینــه قطعــاً خود یحیی و کادر فنی که با این 
تیــم بوده انــد بــه مســائل فنــی اشــراف دارنــد. به هر 
حال بازیکنانی که پرسپولیس در اختیار دارد همگی 
جــزو بهترین هــای ایــران هســتند و بــرای لیــگ ایران 
فوق العاده هســتند. بازیکنانی کــه باز هم می توانند 
بهتریــن اتفاق هــا را رقــم بزننــد. در ایــن رابطــه حتــی 
بازیکنــی ماننــد عیســی آل کثیــر کــه از نیــم فصل به 
تیــم اضافــه شــد خیلــی کمک کــرد و حتی بیشــتر از 
مهاجمــان خارجــی موفــق شــد بــه تیــم کمــک کند و 
خواسته های کادر فنی را خصوصاً در بازی های مهم 
برآورده ســازد. در این بین یک بازیکن مانند محمد 
عمری هم در پرسپولیس متولد شد و در کنار دیگر 

بازیکنــان فداکارانــه برای تیم بــازی کردند.
 اما قبول دارید که باز هم پرسپولیس در خط 

حمله به بازیکن جدید نیاز دارد؟
بــا بــودن آل کثیــر و عبــدی شــرایط تیــم خوب اســت 
امــا حتمــاً پرســپولیس به یک مهاجم دیگــر هم نیاز 

دارد کــه احتمــالاً خارجــی خواهد بود.
 اما صحبت اضافه شدن شهریار مغانلو هم به 

پرسپولیس وجود دارد؟
فــرم بــازی شــهریار بــه پرســپولیس می خــورد ولــی 
مــن شــنیدم کــه این بازیکــن یک فصل دیگــر هم با 
ســپاهان قــرار داد دارد امــا اگــر به هــر دلیلی حضور 
مهاجــم داخلــی در پرســپولیس مهیــا نشــد شــاید 
پرســپولیس یــک مهاجــم خارجــی را جــذب کنــد. به 
هــر حــال در ایــن رابطــه همــه چیــز بســتگی بــه نظر 

ســرمربی دارد.
 در بقیه پست ها فکر می کنید پرسپولیس به 

چه بازیکنی نیاز دارد؟
یــک پلی میکــر و یــک بازیکــن در خط دفاعــی جدا از 
مهاجمی که گفتم با حفظ بازیکنان این فصل حتماً 
می تواند پرســپولیس را به شکل خوبی تقویت کند.
 در رابطه با گولسیانی چه نظری دارید، بازیکنی 

که گفته با قرارداد ریالی دیگر در پرسپولیس 
نخواهد ماند!

بــه نظــرم باید همه قراردادها در فوتبال ایران کنترل 
شــود و بــا بازیکــن خارجــی هــم اگــر دلاری قــرارداد 
می بندنــد ایــن موضــوع کنترل شــده باشــد. در واقع 
خیلــی از مســائل بایــد اصلاح شــود و کنتــرل روی آن 
باشــد چون هر جا که پول باشــد فســاد هم هســت 
امــا جــدا از اینکــه بایــد در مــورد گولســیانی و بقیــه 
بازیکنــان چــه داخلــی و چــه خارجی بهتریــن راه حل 
اعمال شــود او چند ســال در ســپاهان بود اما به تیم 
ملی کشورش دعوت نشد ولی وقتی در پرسپولیس 
درخشــید و بــا ایــن تیــم قهرمان شــد دعوت شــد که 

ایــن نکتــه حایــز اهمیتی بــرای این بازیکــن بود.
 بعد از قهرمانی پرسپولیس با یحیی صحبتی 

نداشتید؟
یحیی را در دبی دیدم، در ملاقاتی که حشمت خان 
مهاجرانی هم حضور داشــتند. قهرمانی پرسپولیس 
را بــه ســرمربی پرســپولیس تبریــک گفتــم و بــرای 

ایشــان در ادامــه راه آرزوی موفقیــت کردم.
 چند پیشکسوت پرسپولیس معتقد بودند 
یحیی که در سه جام تیمش را به قهرمانی 

رسانده برای حفظ جایگاهش دیگر نباید در 
پرسپولیس بماند!

قطعــاً پرســپولیس آن قــدر بزرگ اســت که هر ســال 
بــرای قهرمانــی بســته خواهــد شــد. در ایــن راســتا 
هــم یحیــی یــک فصــل دیگر با پرســپولیس قــرارداد 
داشت و در این تیم ماند. تفکر هر سال پرسپولیس 
قهرمانــی اســت بــه همین دلیل این چیــزی که راجع 
به یحیی گفته شــده درســت نیســت چون تفکر هر 
ســال پرســپولیس به دلیل بزرگی اش قهرمانی است 
و هیچ وقت این تفکر در پرسپولیس کمرنگ نشده 

و از بیــن نخواهــد رفت.
 در رابطه با تقویت تیم های عربستانی و جذب 

بازیکنان بزرگ واقعاً می توان به موفقیت 
پرسپولیس و قهرمانی اش امیدوار بود؟

پتانســیل نیــروی انســانی پرســپولیس بســیار خوب 
و قــوی اســت. لیــگ عربســتان هــم به لحــاظ مالی با 
مــا اصــلاً قابل قیاس نیســت هر چند بــا وجود جذب 
نیروهــای خــوب، فاصله ما با آنها خیلی زیاد نیســت 
کــه بازیکنــان مــا کــم بیاورند چه بســا کــه رونالدو در 
ســال 2018 در جــام جهانــی کــه خیلی جوانتــر از الان 
بود هم نتوانســت خیلی کار خاصی مقابل تیم ملی 
انجــام دهــد. بــه همین دلیل در مســابقات آســیایی 
هــم بــا تمرکــز بــالا کار کنیــم حتمــاً می توانیــم چهــره 
موفقی داشــته باشــیم. یحیی یک بار پرســپولیس را 
بــه فینــال آســیا رســاند و تجربــه خوبی دارد چه بســا 
کــه اگــر در آن فینــال خوش شــانس تر بــود قــادر بــه 
کســب عنــوان قهرمانــی هــم بــود. در فوتبــال همــه 
چیز امکانپذیر اســت. در واقع اگر ما ســاختار مان 
را درســت کنیم موفق تر خواهیم بود چه بســا که 
حتی اگر قهرمان شــویم اما ســاختار فوتبالمان 
تغییــر نکنــد خیلــی به حــال ما فرقــی نخواهد 

داشت.
 با وجود سه گانه زدن فکر می کنید بازیکنان 
پرسپولیس انگیزه بالایی برای قهرمانی در 
مسابقات داخلی لیگ و حذفی سال آینده 

داشته باشند؟
قهرمانــی در آســیا بــه نظــرم انگیــزه خیلــی 
خــوب و مهمــی بــرای بــازی بازیکنــان و 
موفقیت شــان در رقابت هــای داخلــی اســت 
تــا بــاز هــم در ایــران بهتریــن باشــند و از این رو 
در آســیا هم بهترین نمایش ها را داشته باشند.

 در رابطه با ماندن کریم باقری خبرهای خوبی 
شنیده نمی شود ضمن اینکه محمدی هم از 

سمت مدیریت استعفا داده!
در موفقیــت پرســپولیس خیلــی از مســائل دخیــل 
بودنــد. در ایــن بیــن کریم باقری یکــی از عناصر مهم 
قهرمانی پرسپولیس بود، مربی که در تیم جا افتاده 
و بازیکنان هم از ایشــان حرف شــنوی دارند. افشین 
و کریم از جنس پرسپولیس هستند و من امیدوارم 
زمینــه حضور دوباره آنها در پرســپولیس مهیا شــود.

ســال ها بــود از امیــر موســوی نیا مدافــع اســبق 
پرسپولیس که سابقه بازی در استقلال را هم در 
کارنامه بازیگری اش دارد بی خبر بودیم. بازیکنی 
کــه بــر خــلاف دیگــر بازیکنانــی کــه از تیم هــای 
سرخابی به تیم مقابل می روند اصلاً هیچگاه نام 
یاغی به او داده نشد و انتقالش هیچ سر و صدایی 
به پا نکرد. شاید به این دلیل که مدافعی  که در 
عین حال که فنی بود    همیشه آرام و بی حاشیه 
بود  و از هیاهو و جنجال دور بود. بعد از ســال ها 
که موســوی نیا به ایــران بازگشــته بــا او همکلام 
شدیم و نظرات این مدافع سرخابی را شنیدیم.

  سال ها بود که از شــما بی خبر بودیم چرا از شما 
هیچ خبری نبود؟!

چند ســالی بود کــه خــارج از کشــور بــودم و در 
ایران نبودم.

 در چه تیم هایی جدا از پرسپولیس و 
استقلال حضور داشتید؟

اولین تیمی که در آن بازی کردم نفت بود. بعد 
از آن به پــاس و ژاندارمری رفتــم و پس از آن در 
تیم های اســتقلال و پرســپولیس بازی کردم و 
با پیراهن پرســپولیس هــم از دنیــای بازیگری 

خداحافظی کردم.
 واقعاً پرسپولیسی بودید یا استقلالی 

چون در هر دو تیم سرخابی بازی کردید؟!
مــن و خانــواده ام همــه پرسپولیســی بودیم. من 
هم برای حضور در پرسپولیس با آنها به توافقاتی 
رســیده بودم و کارم هم تمام شــده بــود اما چون 
این مســأله زمــان بــرد، حضــورم در پرســپولیس 
محقق نشــد. در آن مقطــع  شــرایطی پیش آمد 
که من به اســتقلال رفتــم. در آن مقطــع خاص و 
مدنظرم جواد زرینچه حضورش در کشاورز تمام 
شده بود به همین دلیل استقلال به یک مدافع 
جایگزین در حد این تیم نیاز داشت. از این رو من 
به اســتقلال رفتــم. پرســپولیس هــم در آن زمان 
مدافعــان خوبــی در جنــاح راســت ماننــد فریبرز 
مرادی و نعیم آبادی را در اختیار داشت. از این رو 
به استقلال رفتم اما در سال 1371 با وجود اینکه 

با استقلال قرار داد داشتم به پرسپولیس آمدم.
 بیشتر در این رابطه توضیح می دهید؟

علی آقا با من صحبت کردند و من هم خیلی جدی 
خواهان رضایتنامه ام شدم و این امر با وجود اینکه 
کار راحتی نبود اما چون مسئولان و کادر فنی مرا در 
گرفتن رضایتنامه مصمم دیدند به تصمیمم احترام 
گذاشــتند. در ایــن بیــن مدیریــت وقــت اســتقلال 
یعنی آقای اولیایی هم خیلی منطقی بودند و بعد از 
شنیدن صحبت هایم رضایت دادند که از استقلال 

جدا شوم و رضایت نامه ام را هم صادر کردند.
  معمولاً رضایتنامه هم خیلی سخت بین 
دو تیم سرخابی داده می شد اما عجیب 
است که راحت این کار را انجام دادید؟!

شاید فوتبال  ما در آن زمان خیلی حرفه ای نبود و 
باشگاه ها هم وقتی بازیکن را مصمم به دریافت 
رضایتنامه می دیدند در این موضوع با بازیکن راه 
می آمدند. من هــم گفتم از بچگی پرسپولیســی 
بودم و اگر عقل الان را آن موقع داشــتم هیچگاه 
در دو تیم بازی نمی کردم و فقط در یک تیم بازی 
می کردم چــون بازیکنانی که در ایــن دو تیم بازی 
می کنند سرخابی محسوب می شوند و در واقع به 
نوعی تکلیف شان مشخص نمی شود که به کدام 
تیم پایتخت  تعلق دارند و چنین نگاهی همیشه 
پشت سرشــان وجود د ارد و هوادار هم همیشه 
بــه شــکل خاصــی بــه ایــن قبیــل بازیکنــان نگاه 
می کند. بازیکنانی مانند من و بهزاد داداش زاده 
و هاشمی نســب و چنــد بازیکــن دیگر کــه در دو 

تیم بازی کردیم از این قاعده مستثنی نیستیم.
 در تیم استقلال چه شرایطی داشتید؟

اســتقلالی کــه مــن در آن بــازی کــردم شــاید 
قوی ترین تیم تاریخ اســتقلال بود چون در سال 
1990 قهرمان آسیا شد و 28-27 بازیکن آن زمان 

استقلال جزو بهترین های ایران و آسیا بودند.
 با اینچنین توصیفی باز هم به پرسپولیس آمدید؟!

مــن در اســتقلال زحمــت زیــادی کشــیدم اما 
زمانی که علی آقا از من خواست به پرسپولیس 
بیایــم بعــد از آن اتفاقاتــی کــه گفتــم، بــه 
پرســپولیس رفتم و اتفاقاً در این تیم هم چند 
قهرمانــی بــاارزش کســب کــردم و بــا پیراهــن 

پرسپولیس هم از فوتبال خداحافظی کردم.
 چرا لقب یاغی به شما داده نشد؟!

چون هیچگاه دنبال حاشیه نبودم و بی سر و صدا 
از اســتقلال به پرســپولیس رفتم. در پرسپولیس 
هم چند سال بازی کردم در سال 1374 رباط پایم 
پاره شد اما با این وجود بازی را ادامه دادم تا اینکه 

در سال 1375  از فوتبال خداحافطی کردم.
 با پرسپولیس چند قهرمانی کسب کردید؟

دو قهرمانــی در لیــگ آزادگان حاصــل کارم در 
پرســپولیس بود البته با پرســپولیس به فینال 
جــام در جام هم رســیدیم اما قهرمانــی در این 

جام را خیلی راحت از دست دادیم.
 گروهی قهرمانی پرسپولیس در جام در 
جام آسیا را قهرمانی مهمی نمی دانند با 

این نوع طرز تفکر موافقید؟
این طرز تفکر اصلاً درست نیست چون وقتی آسیا 
چنین مسابقاتی را به  رسمیت شناخته حتماً باید 
این قهرمانی را در آسیا جدی گرفته و به آن احترام 
گذاشت و افتخار کرد. یک بار هم خودم به فینال 
جام در جام با پرسپولیس رسیدم که آن جام را به 
دلیل یکســری از اتفاقات راحت از دســت دادیم 
چــون بدن های مــان در مقابل نیســان کــپ کرده 
بود. این در حالی بود که نیســان در بازی برگشت 
آمده بود که از ما گل زیاد نخورد و با نتیجه سنگین 
بــاز ی را واگذار نکند چــون ما این تیــم را در ژاپن با 

نتیجه یک بر یک متوقف کرده بودیم.
 صحبت پایانی تان را مطرح بفرمایید؟

چون مدتی دور بودم فکر می کنم خود یحیی بهتر 
می تواند در خصوص پرسپولیس تصمیم بگیرد. 
با این وجود از نظر من در خط حمله و پلی میکر نیاز 
به تقویت دارد. یحیی با حفظ اســکلت تیم حتماً 
می توانــد مقابــل تیم هــای بــزرگ و حتــی تیم های 
بزرگ عربســتانی بایســتد چون آنها پــول دارند اما 
تعصب و غیرت و استعداد ایرانی مسأله ای است 
که حتماً می توان با بهره گرفتن از آنها در کنار تیمی 

خوب حتی به انجام کارهای بزرگ در آسیا رسید.

یحیی را در دبی 
دیدم، در ملاقاتی 
که حشمت خان 
مهاجرانی هم حضور 
داشتند. قهرمانی 
پرسپولیس را به 
سرمربی تبریک 
گفتم و برای ایشان 
در ادامه راه آرزوی 
موفقیت کردم

حمیــد اســتیلی هافبــک اســبق پرســپولیس و تیــم ملــی که ســابقه مربیگری در پرســپولیس را هــم در کارنامه 
ورزشــی خودش دارد می گوید چون پول در فوتبال زیاد اســت به همین دلیل فســاد هم در آن وجود دارد. به 
بهانه ســقف قراردادها و شــرایط حســاس پرسپولیس در آسیا و رقابت های داخلی گفت و گویی با وی داشتیم.

  استیلی: این تیم هر سال برای
قهرمانی در لیگ بسته می شود

به قهرمانی آسیا امیدوارم

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

مسعود قراگزلو
روزنامه نگار

 خودم و خانواده ام 
همه پرسپولیسی بودیم

 موسوی نیا: عقل الان
 را داشتم فقط در
یک تیم بازی می کردم


